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Czy produkcja zrębków może mieć znaczenie w dochodzie przedsiębiorstwa?

Właściciel  firmy leśnej,  Pan Zbigniew Celebucki,  jest  przedsiębiorcą  leśnym ze  Skrwilna.  Poza
?standardowymi? pracami związanymi z gospodarką leśną, wykonuje m.in. usługi dla energetyki oraz
produkuje zrębkę.
Produkcja  biomasy  przynosi  30% dochodu firmie.  Jej  właściciel  wyznaje  filozofię,  że  nigdy  nie
wiadomo co może przynieść największy dochód, a praca w kilku miejscach daje większą pewność
utrzymania się na rynku.
Jak sam twierdzi:  "Od mniej  więcej  pięciu lat  produkuję zrębkę energetyczną.  Razem z innym
przedsiębiorcą kupiliśmy dwa przewoźne rębaki Junkkari HJ 10G. Na początku, jak to zwykle bywa,
nie znaliśmy dobrze technologii, ani odbiorców, ale z czasem wszystko zaczęło iść lepiej.
Na  początku  Nadleśnictwo  Skrwilno  bardzo  chętnie  dostarczało  nam  materiał  na  zrębki.
Pomagaliśmy im w ten sposób sprzątać powierzchnie zrębowe. Teraz bazujemy głównie na surowcu z
lasów  prywatnych,  gdyż  w  okolicznych  nadleśnictwach  większość  drobnicy  sprzedawana  jest
prywatnym odbiorcom.
W zrębkach ważna jest  jakość.  Im mniej  jest  w niej  igliwia,  tym jakość jest  wyższa.  Niektórzy
odbiorcy sprawdzają ilość energii (w gigadżulach) zawartej w tonie zrębków. Naszym najbardziej
znanym odbiorcą jest firma Mondi Świecie, która kupuje od nas zrębki w metrach przestrzennych.
Detalicznie sprzedaję też korę lub zrębki dekoracyjne do ogródków.
Gdy zaczynaliśmy, odbiorcy wszystko od nas kupowali, teraz zbyt na zrębkę bardzo przyhamował, ale
myślę,  że  niedługo  powróci  zainteresowanie  tym  produktem.  Zrębkowanie  to  ok.  30%  mojej
działalności."
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